
Referat Skolebestyrelsesmøde d. 3/6 -2024 kl. 18-21  

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

18.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.:  

 

 2 Elevrådet  

 

Ref.: Deltager ikke på dette møde 

 

18.05

-

18.20 

3 Velkommen til Julie - Kort introduktion til bestyrelsesarbejde (O) 

- Hvad laver vi 

- Hvad laver vi ikke 

- Opgaver i løbet af året 

 

Ref.: Kommunalbestyrelsen har ansvaret for driften af 

folkeskolen. De træffer beslutning om det samlede skolevæsen 

og den enkelte skole.  

Skolelederen har ansvaret for den administrative og 

pædagogiske ledelse af skolen.  

 

Skolebestyrelsen er et samarbejdsforum for forældre, personale, 

elever og ledelse.  

Bestyrelsen fastsætter de overordnede principper for skolens 

aktiviteter, godkender budget og rådgiver, når der skal ansættes 

personale eller ledere.  

 

 

Skolebestyrelsesmøder er lukkede møder. Der er tavshedspligt, 

og man må ikke referere, hvad andre har sagt på et 

bestyrelsesmøde. (Men referatet er offentligt tilgængeligt).  

 

Skolebestyrelsen behandler ikke enkeltsager og har ikke 

bemyndigelse til at træffe afgørelser.  

 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/styrelsesvedtaegt/folkeskoler/

kapitel-3-skolebestyrelsens-befoejelser 

 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/styrelsesvedtaegt/folkeskoler/

kapitel-2-skolebestyrelsen 

Jesper + 

bestyrelse 

Deltagere: Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank Lindberg, 

Jacob Lind Hjorth, Julie Flensted Therkildsen, Lise Nexø, 

Karina Bonde Jensen, Lasse Spliid, Jesper Dalkjær Hansen, 

Torben Kjølhede,  

Besøg:   

Afbud: Gry Elikofer,   

Mødeleder (og forplejning): Line  (Forplejningen tager Lise sig af.) 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/styrelsesvedtaegt/folkeskoler/kapitel-3-skolebestyrelsens-befoejelser
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/styrelsesvedtaegt/folkeskoler/kapitel-3-skolebestyrelsens-befoejelser
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/styrelsesvedtaegt/folkeskoler/kapitel-2-skolebestyrelsen
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/styrelsesvedtaegt/folkeskoler/kapitel-2-skolebestyrelsen


 

 

Lise: Der er kursus for bestyrelsesmedlemmer i september. Når 

datoen kommer, giver Lise besked. Vi vil gerne afsted som 

samlet bestyrelse, hvis det kan lade sig gøre.  

 

 

18.20

-

18.25 

 Kort om møde med bestyrelsesformænd vedr fælles 

høringssvar – Flere børn skal gå i skole i deres 

lokalområde.  

 

Ref.: Lise var til onlinemøde mandag aften med de andre 

bestyrelsesformænd. 

Mange bestyrelser er på barrikaderne, og der er meget på spil 

rundt omkring. Særligt de steder, hvor inklusionscentre nu er i 

fare for at blive nedlagt.  

Alle bestyrelser – undtagen en – har skrevet under på det fælles 

høringssvar.  

 

 

 

Lise 

18.25 

–  

18.45 

4 Status på skoleårets planlægning, og hvad rører sig på 

skolen.  -  

(O) 

Ref.: Fagfordeling er på plads. Der kan deles lidt mere ud 

(resursetimer), men ikke meget. 

 

Det spiller ind, at vi har en halv lærerstilling mindre. 

Det spiller ind, at det er lejrskoleår (måske 180 timer til de 

voksne) 

Det spiller ind, at vi har indført obligatorisk tilsyn i klasserne fra 

kl 7.50 

 

Det spiller ind, at vi har ført resurser til at lave NR 15.  

 

I forhold til økonomi:  

Det spiller ind på resurserne for næste skoleår, at vi pt har 1,5 

fuldtidssygemeldte lærere. (Der er en plan for det videre forløb) 

– og at vi i budgetudkastet for 2025 sandsynligvis skal spare i 

forhold til den tildeling vi har nu.  

 

I øvrigt 

 

Der er fuld gang i skoleårets planlægning. Vi starter med at 

lægge skema på torsdag.  

 

Der er fuld gang i ansættelsesforløbet vedr ny Pædagogisk leder. 

Der er spændende profiler blandt de interesserede.   

 

 

Jesper 

18.45 

- 

19.10 

5 Udtalelse til Budget 2025?   (B) 

 

Som nævnt på sidste møde er der kommet materiale ud i forhold 

til skolevæsenets budget 2025.  

Det er ikke behandlet, det er ikke besluttet – men vi har en 

Jesper 



mulighed for at udtale os, før det kommer til Dagtilbud, Skole og 

FamilieUdvalget.  

 

Skolechefen har fremsendt slides til os.  

 

Jeg anbefaler, at I bruger et kvarter på selv at høre ham 

fremlægge det her:  

 

”I dette link kan I tilgå oplægget som en præsentationsvideo: 

https://www.provector.dk/video/?g=1f251c4d83c74ef59eeb446

92b43a484&cid=70&pl=0&ver=2 

 

Videoen tager ca. 17 min. 

En evt. udtalelse fra jeres skolebestyrelse skal sendes til 

skole@silkeborg.dk senest d. 4. juni. 

Venlig hilsen 

 

Thomas Born Smidt 

Skolechef” 

 

 
Måske vil det være godt at lave en udtalelse fra 

skolebestyrelsen? 

 

 

Ref.: 

 

Bestyrelsen har lavet og sendt en udtalelse afsted til 

skoleafdelingen. 

 

I meget grove træk, takker vi for muligheden for at komme 

tidligere med i processen og skriver blandt andet:  

 

”I bestyrelsen på Gjern skole er vi meget uforstående over, at 

man lægger op til et ”budget i balance” som reelt betyder, at der 

skal spares på skolerne i 2025.  

Vi er uforstående, fordi vi samtidig er i gang med en proces der 

handler om at flere børn skal gå i skole i lokalområdet. Et af 

argumenterne for dette er, at udviklingen med de stigende 

udgifter til blandt andet specialområdet  ”ikke kan fortsætte”.  

En stigende visitering til specialområdet hænger uløseligt 

sammen med, at flere børn ikke trives i almenskolerne, med de 

resurser (pædagogiske og økonomiske), der er her.  

Derfor flyttes børnene til steder med flere pædagogiske og 

økonomiske resurser – Altså specialområdet - som nu skal 

mindskes. 

Vi har altså et skolesystem, der i sin grundstruktur ikke får 

resurser nok til at lykkes som det er nu. 

https://www.provector.dk/video/?g=1f251c4d83c74ef59eeb44692b43a484&cid=70&pl=0&ver=2
https://www.provector.dk/video/?g=1f251c4d83c74ef59eeb44692b43a484&cid=70&pl=0&ver=2
mailto:skole@silkeborg.dk


Det lægges der op til skal fortsætte – endda med en lille 

besparelse? 

 

 

Med den viden, håber vi selvfølgelig, at man fra DSFU og 

byrådet stopper op og prioriterer midlerne anderledes.  

Vi er grundlæggende en resursestærk kommune, men der er 

stadig 75 kommuner, der prioriterer og investerer mere pr 

skolebarn, end vi gør i Silkeborg.  

Vi drømmer om, at Silkeborg igen får ambitioner om at prioritere 

børnene på minimum et niveau svarende til et 

landsgennemsnit.”  

 

 

 

 

 EVT:  

 

Torben: Vi har sagt farvel til Mads og Jesper, der har været i 

praktik – og har i dag sagt velkommen til Dea, der skal være hos 

os det næste halve år i praktik i forbindelse med hendes 

pædagoguddannelse.  

 

Karina: Der er oprettet et sheltersted i Sejs, Nyløkke. Måske var 

det noget for os på skolen? Det skal bookes – til gengæld er det 

gratis.  

 

 

 

19.15 

- ?? 

 Afslutning og tak for i år :-) 

 

  

 

    

  Punkter til kommende møder: 

- Opfølgning på konsekvenser af reduceret 

timefordelingsplan 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Meddelelsesbogen – en del af skole-hjem-samarbejds-

princippet? 

 

 

 

 

 

 


